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Protokół 

z XXVII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 27 marca 2014 r. 

 

Posiedzenie XXVII Sesji rozpoczął o godz. 11
00 

Przewodniczący Rady Gminy Jan Piskor 

wypowiadając  słowa: „Otwieram XXVII Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości, radnych gminy oraz sołtysów. Na 

posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych (nieobecna P. Anna Michalska) w 

związku z czym Przewodniczący Rady Jan Piskor stwierdził prawomocność obrad (lista 

obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady zaproponował aby do porządku obrad dodać uchwałę w sprawie 

zmiany opisu granic okręgów wyborczych utworzonych na obszarze gminy Sadlinki. Radni 

wyrazili zgodę na zmianę w porządku obrad. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Prezesa Koła Łowieckiego „Odyniec” w Kwidzynie. 

3. Wystąpienie Prezesa Koła Łowieckiego „Daniel” w Kwidzynie. 

4. Wystąpienie przedstawiciela Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania w Kwidzynie. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przedstawienie przez Wójta Gminy spraw realizowanych między sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2014 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy nowej ulicy w Sadlinkach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania 

utworzonych na obszarze gminy Sadlinki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany opisu granic okręgów wyborczych utworzonych 

na obszarze gminy Sadlinki. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

Gminy Sadlinki środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2015. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na część 

działki nr 259/1 położonej przy ul: Grudziądzkiej 14a w Sadlinkach.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na 

okres 3 lat.  

16. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy.   

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 
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Ad. 2.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  przywitał  Pana Jana Szcześniaka – Prezesa Koła 

Łowieckiego „Odyniec” i poprosił o omówienie tematu na temat działalności koła. 

J. Szcześniak -  stwierdził, że dużo się zmieniło ale obwody są takie same. Jeśli chodzi           

o szkody, to niestety jest ich coraz więcej. Populacja dzików wzrosła, dlatego tak się dzieje. 

Ponad 100% wzrostu populacji dzika. Nie dało się zredukować dzików na tyle aby nie było 

szkód. Dodał również, że łowczy przedstawił gminie pisemną informację o szkodach. 

Wskazał, że trzeba sobie pomagać. Koło samo nie da rady. Na terenie gminy zaobserwowano 

bardzo duże ilości jeleni. Odnotowano również wilka, który jest pod ochroną. Koło 

„Odyniec” nie jest kołem bogatym, jeżeli chodzi o budżet, to został zamknięty z minusem. 

Koło utrzymuje poletka zaporowe na dzika. Siana jest również kukurydza, buraki w celu 

zatrzymania zwierząt w stałych miejscach. Problemy z lisami też istnieją. Wysiłki redukcji 

lisa nie przyniosły efektu w okresie zimowym. Trzeba dalej działać. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  zadał pytanie dotyczące afrykańskiej choroby – czy 

dziki się zarażają? 

E. Gadacz – sołtys – czy myśliwi mają jakiś procent odstrzału na bobry? Dodał również, że 

lisy stanowią wielki problem. 

B. Lewicka – radna -  spytała, czy koła łowieckie utrzymują się tylko ze składek i sprzedaży 

dziczyzny? 

M. Bułka – radny – czy istnieje plan odstrzału lisa? 

I. Szczotka – radna – zadała pytanie – czy często odbywają się nabory na myśliwych? 

J. Szcześniak -  odpowiedział, że na naszym terenie jeszcze  nie ma choroby afrykańskiej        

i bardzo dobrze, bo powstałby zakaz polowania. Dzik potrafi zaprosić się dwa razy w roku, 

dlatego jest problem z redukcją. Szkody są, nie tylko kukurydzy ale również ziemniaki, łąki. 

Istnieją określone okresy, w których można zwierzęta odstrzelać. Nie ma zgody jedynie na 

odstrzał bobra. W momencie, gdy bobry niszczyły wały była zgoda jednorazowa na odstrzał. 

O odstrzale bobra decyduje Urząd Marszałkowski. Dodał, że za lisy koło nie płaci 

odszkodowania, jedynie za sarny, dziki, jelenie. Kiedyś lis się pokazywał bardzo rzadko. 

Teraz wyrzuca się szczepionki z samolotu przeciwko wściekliźnie. Lis jest niebezpieczny dla 

bażanta, zająca również dla młodej sarny. Zwierzyna w stanie wolnym jest własnością skarbu 

państwa. Koło prowadzi gospodarkę hodowlaną. 

B. Lewicka – radna – zwróciła się z pytaniem – jeżeli samochód przejedzie sarnę, to skąd 

uzyskać odszkodowanie i kto ma tą sarnę odebrać? 

J. Szcześniak -  odpowiedział, że koło nie odbiera, to jest własnością skarbu państwa. 

Myśliwy nie powinien odbierać sarny po wypadku. Tylko policja się tym zajmuje a zwierzynę 

przejmuje gmina. Odszkodowanie natomiast otrzymuje się od ubezpieczyciela samochodu. 

Myśliwi są proszeni do tego typu zwierzęcia, jeśli ono żyje i mają doprowadzić do tego aby 

nie cierpiało. Każdy, kto ma upoważnienie na posiadanie broni ma prawo strzelić do 
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zwierzęcia w określonych sytuacjach. Myśliwy potrafi to trafnie ocenić. Planowane są 

odstrzały dzików, koło ma całoroczny plan aby nie być w kolizji z populacją zwierząt na 

terenie gminy. To wynika z przeliczników i całorocznej obserwacji. W chwili obecnej jest w 

kole 51 myśliwych na 12 tys. ha., 4 stażystów i 1 stażystka. Są osoby chętne ale nie 

wszystkich można przyjąć. Osoby chętne są sprawdzane, są określone procedury. 

I. Szczotka – radna – zwróciła się z pytaniem, czy są ograniczenia wiekowe? 

J. Szcześniak -  odpowiedział, że w zasadzie nie ma ograniczeń wiekowych jedynie min. 18 

lat. 

O godz. 11
40 

na obrady Sesji przybyła radna Anna Michalska.  

S. Surma – radny -  zapytał, czy były jakieś wypadki w 2013 r.?  

J. Szcześniak -  odpowiedział, że jeden był. Kolega wskutek odbicia został draśnięty śrutem. 

Myśliwy jest odpowiedzialny za użycie broni. 

I. Szczotka – radna – jeśli chodzi o ogrodzenie upraw czy musi być określony areał? 

J. Szcześniak -  wymogi są takie, że można polować 100 m. od zabudowań. Indywidualnie 

ustala się z rolnikiem co i jak. Nie ma   takiej możliwości aby ochronić grządki gospodarzy. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  podziękował za przekazane informacje i poprosił           

o przekazanie bieżących spraw Pana Arkadiusza Popielarczyka – Prezesa Koła Łowieckiego 

„Daniel”. 

Ad. 3.  

A.Popielarczyk – wyjaśnił, że koło łowieckie nie może odstrzelić wszystkiego „co się rusza”, 

są określone plany, w których określone są docelowe ilości zwierzyny. Koło Łowieckie 

„Daniel” na terenie gminy Sadlinki ma niewiele areału. Istnieje dobra współpraca koła z 

rolnikami, którzy zgłaszają co będą siać przy lesie. Jeżeli chodzi o pomór dzików to były 

dwie sztuki – one skądś przyszły ale choroba się nie rozprzestrzeniła. Dr Świokło 

poinformował myśliwych jak postępować (trzeba brać próbki). W przypadku kolizji np.          

z dzikiem, to kierowca ponosi odpowiedzialność i płaci firma ubezpieczająca samochód. 

M. Tadejewski – radny -  jeżeli znajdziemy padlinę to trzeba zgłaszać? 

A.Popielarczyk – odpowiedział, że zależy co ale dobrze by było zgłosić. Dodał, że koło 

wystosowało do gminy pismo do kogo zgłaszać szkody. 

I. Szczotka – radna -  spytała, ile jest myśliwych w kole? 

A.Popielarczyk – koło liczy 60 myśliwych i stażystów a areał podobny do koła Odyniec”. 

Koło „Daniel” nie chciałoby przyjmować bo „myśliwym być to modne”. Koło „zniechęca” 

pozytywnie tzn. bierze kandydatów do wykonywania ogrodzenia. Koło nie chce przyjmować 

z przypadku. 
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I. Szczotka – radna -  zadała pytanie, jak jest podzielony teren kół? 

A.Popielarczyk – odpowiedział, że wyznacznikiem są tory kolejowe. 

S. Surma – radny – zwrócił się z pytaniem, ile jest kół łowieckich? 

A.Popielarczyk – odpowiedział, że 4. 

B. Lewicka – radna – czy to prawda, że teraz zawiązują się stowarzyszenia? 

A. Popielarczyk – stwierdził, że nie ma takiej możliwości. 

S. Surma – radny – czy myśliwi jakąś przysięgę składają? 

A. Popielarczyk – odpowiedział, tak ślubowanie. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  dodał, że swego czasu miał być odznaczony przez koło 

łowieckie „Odyniec” ale nie nastąpiło to do chwili obecnej. 

A. Popielarczyk – dodał, że dostał medal po 6-ciu latach pisania. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  podziękował za wyczerpujące, ciekawe wypowiedzi. 

Ad. 4.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  przywitał Panią Danutę Kosewską Prezesa 

Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania oraz Mirosława Plakwicza. 

D. Kosewska -  przywitała się i o przedstawienie działań poprosiła Pana Mirosława 

Plakwicza. 

M. Plakwicz – pochwalił gminę Sadlinki za aktywność w pisaniu projektów. Omówił, jak 

wygląda wydatkowanie z PROW oraz nabory PLGD 2009 – 2013 – 1.543.496,90 zł 

zrealizowane. Dodał, że mieszkańcy są aktywni i trzeba robić wszystko aby pozyskać środki. 

Wnioski często są przetrzymywane w Urzędzie Marszałkowskim – gdzie wpływa mnóstwo 

wniosków. Jeżeli chodzi o nabór 2014 , to jest o 99 tys. więcej. Od 12 lub 13 maja 2014 r. 

będzie ostatni nabór wniosków. Omówił także zakresy tematyczne na co można pisać 

wnioski. Jeśli chodzi o członkowstwo gmin, to wszystkie gminy są wierne. W chwili obecnej 

jest 75 członków. Coraz więcej przystępuje przedsiębiorców. Zamierzenia – projekt 

rowerowy (powiat sztumski, malborski, kwidzyński). Trzeba promować agroturystykę. 

Powstanie portal informacyjny, będzie stworzona baza o gospodarstwach agroturystycznych. 

D. Kosewska – dopowiedziała, że może być turystyka wiejska nie tylko gospodarstwa 

agroturystyczne. Na stronie PLGD jest rekrutacja dotycząca spotkań. 

M. Plakwicz -  omówił projekt „W nowej roli” przeznaczony dla rolników zarejestrowanych 

w KRUS-ie. Jeśli chodzi o następne lata to będzie opracowana strategia rozwoju i będzie 

można wchodzić w konkursy. Ze środków tych nie będzie można robić dróg – bo są takie 

sugestie. 
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J. Piskor – Przewodniczący Rady -  podziękował Pani Danucie Kosewskiej i Panu 

Mirosławowi Plakwiczowi za wyczerpujące wypowiedzi. 

Ad. 5. 

Interpelacji i zapytań radnych nie było. 

Ad. 6.  

E. Krajewska – Wójt – omówiła sprawy realizowane między sesjami. Dodała, że odcinek 

drogi 532 w stronę Gardei – 4 km będzie w roku bieżącym wykonany – takie jest zapewnienie  

Pana Marszałka. 

Ad. 7.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/214/2014 w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2014 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.8. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/215/2014  w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/216/2014 w sprawie 

nadania nazwy nowej ulicy w Sadlinkach. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/217/2014 w sprawie 

zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych na obszarze gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/218/2014 w sprawie 

zmiany opisu granic okręgów wyborczych utworzonych na obszarze gminy Sadlinki. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.12.  

E. Krajewska  - Wójt – omówiła uchwałę dotyczącą funduszu sołeckiego. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/219/2014 w sprawie nie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Sadlinki środków stanowiących 

fundusz sołecki w roku budżetowym 2015. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 13.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/220/2014 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na część działki nr 259/1 położonej przy ul: 

Grudziądzkiej 14a w Sadlinkach. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 14. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/221/2014 w sprawie 

bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 15. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  odczytał uchwałę Nr XXVII/222/2014 w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 16.  

Za przyjęciem protokołu z obrad XXVI Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 15 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 17. 

I. Szczotka – radna – poinformowała, że Pan Maroń, który wykonuje staw w Olszanicy ma 

wszelkie pozwolenia i wykonuje ten staw solidnie. 

S. Surma – radny – stwierdził, że bardzo dobrze, że wystawiono pojemniki na odzież. 

W. Wierciński – radny – zasugerował aby zwrócić uwagę na odwodnienie dróg, ponieważ 

zalega po deszczu na nich woda. 

E. Krajewska – Wójt – odpowiedziała, że tak się dzieje, gdzie nie ma odwodnienia  - będzie 

to robione. 

Ad. 18.  

Ustalono aby na następną sesję zaprosić  Nadleśniczego z Kwidzyna. 

E. Krajewska – Wójt – dodała, że ponieważ istnieje taka potrzeba sesje odbywają się co 

miesiąc i najprawdopodobniej kolejna odbędzie się w kwietniu 2014 r. 

Ad. 19. 

Przewodniczący Rady o godz. 13
20

 zamknął obrady XXVII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 

 Protokółowała 

 Brygida Formela 

 

 

 


